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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Így szerzik meg a fideszes földesurak a hazai 
szőlőterületeket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A zöldszüretnek nevezett vidékrombolásról már beszéltünk az elmúlt hetekben. Aki esetleg akkor
nem  figyelt  annak  röviden  összefoglalom:  zöldszüretnek  hívják  azt  a  megalázó  és  érthetetlen
intézkedést, amit a Kormány végrehajttat a magyar szőlőtermelő családok ellen. Arra kényszerítik a
hazai  bogyótermesztőket,  hogy  ezekben  a  napokban  metsszék  a  tőke  alá  a  még  éretlen,  zöld
fürtöket. Mindezért közpénzből fizetnek némi bánatpénzt, ami az eredeti tervek szerint nem éri el az
önköltségi szintet sem. Nem előzmények nélküli az Önök árulása a magyar szőlészekkel szemben.
Korábban  volt  olyan  év,  amikor  kicsit  jobb  áron  vették  volna  át  a  felvásárlók  a  megtermett
gyümölcsöt,  de  akkor  meg  Önök  képesek  voltak  rászabadítani  azokat  a  zűrös  hátterű
nagykereskedőket  a  hazai  piacra,  akik  kétes  származású  és  silány  minőségű  musttal  és  borral
árasztotta el a piacot. A kis- és közepes méretben gazdálkodó bogyótermesztő családok érdekeit a
Hegyközségek  Nemzeti  Tanácsában  sem  képviselik.  Ahogy  az  Agrárkamara  és  az
Agrárminisztérium  is  csak  a  néhány  tucat  fideszkedvenc  sztárborászt  tolja  milliárdokkal  és  a
törvények rájuk szabásával. Ahhoz sem kell nagy képzelőerő, hogy Mészáros Lőrinc turisztikai és
borászati  térnyerése  és  az  állami  tulajdonú  Grand  Tokaj  Zrt.  szőlészellenes  lépései  mögött
kapcsoltatott találjunk. Az állami felvásárló egy hivatalos levélben már most világossá tette, hogy
nem fogják átvenni a kistermelőktől a szőlőt.

Mindezek  alapján kérdezem Tisztelt  Miniszter urat:  Miért  nem a dolgát  végzi,  és  a  tőke
kiszolgálása helyett a családi gazdaságokat, az évtizedek óta bogyótermesztésből élőket segíti?
Miből gondolják, hogy a termés megsemmisítése a megoldás? Csak Tokaj-Hegyalján 200 ezer
mázsa  szőlő  átvétele  vált  bizonytalanná,  Ön  szerint  az  véletlen,  hogy  ez  mind  a  családi



gazdaságok  nyakán  marad?  A  kormánypárti  földesurak  több  tucat  feldolgozó  egységet
építettek adófizetői forintokból, a beruházással vállalták az adott térségből a szőlő átvételét.
Miért nem kérik rajtuk számon ezt a vállalást? Amikor a markukat tartják azt kielégítik, de
amikor valamit tenni kellene, akkor elnézik nekik a felelősség alóli kibújást. Hallott már a
szürkerothadásról,  lisztharmatról? A zöldszüret  után sem szűnik meg a szőlészek dolga és
több  nehéz  és  költséges  munka  hátra  van?  Ez  ebben  a  formában elfogadhatatlan!  Végig
gondolták,  hogy  ezzel  mit  üzennek  Önök  a  magyar  embereknek?  Ez  így  vidékfejlesztési
pénzből finanszírozott vidék-visszafejlesztés!

Várom válaszát!

Tisztelettel,

Magyar Zoltán
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